
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Sługockiego 

na 42. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 czerwca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

W tym oświadczeniu chciałbym ponownie zwrócić uwagę na problem środowiska popegeerowskiego, któ-

re od 1991 r. stara się zminimalizować efekty likwidacji państwowych gospodarstw rolnych. Tereny popege-

erowskie w dalszym ciągu charakteryzują się nie tylko wysokim poziomem bezrobocia, ale także niewielką 

aktywnością społeczną mieszkańców i wkładem w życie codzienne naszego kraju. Wiele usprawnień, które 

kolejne rządy wprowadzały po 1991 r., przyczyniło się niewątpliwie do poprawy jakości życia, jednak od 

czasów programu osłonowo-aktywizującego z lat 1995–1997 nie odnotowano wyraźnego wsparcia dla tej 

grupy społecznej. 

Szanowny Panie Ministrze, Związek Byłych Pracowników Państwowych Gospodarstw Rolnych zwrócił 

ponownie moją uwagę na konieczność wprowadzenia stosownych reform. W mojej ocenie warto – korzysta-

jąc z obecnej polityki rządu, która ma na celu ochronę i wsparcie polskich rodzin – wprowadzić nowe przepi-

sy, które pomogą środowisku popegeerowskiemu przystosować się do istniejącej rzeczywistości. Niewątpli-

wym plusem są dostępne w obecnej perspektywie finansowej 2014–2020 fundusze unijne, które w znacznym 

stopniu mogą pomóc w tych działaniach. 

Dlatego też uprzejmie proszę Pana Ministra o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, biorąc pod uwagę szereg reform wprowadzonych przez 

obecny rząd, jest w stanie przygotować propozycje umożliwiające wsparcie dla środowiska popegeerowskie-

go i jego rodzin? 

2. Z jakich obecnie programów resortowych mogą skorzystać byli pracownicy pegeerów, by zaktywizo-

wać społeczność lokalną? 

Z poważaniem 

Waldemar Sługocki 
 


